

## Referat

### Lokalrådsmøde 15. November 2023 kl. 19.00 i Tiendeladen

Kaffe, te, sodavand og kage v/Ulf Rørbæk Pedersen

Afbud: Pernille Bjarup og Tomas Vestergaard.

#### Næste møde:

- a. Tidspunkt [Den 22/1-2024](#).
- b. Kaffe og kage ansvarlig [Jens Hansen](#)

#### 2. Evt. nye punkter til dagsorden

[Der er indkommet 2 nye punkter, i form af punkt 8 og 9b.](#)

#### 3. Godkendelse af dagsorden

[Dagsordenen kunne godkendes.](#)

#### 4. Referat fra seneste møde, anses som godkendt efter 7 dage uden kommentarer efter fremsendelse, og ligges herefter op på [www.vigersted.net](http://www.vigersted.net)

#### 5. Orienteringspunkter

- a. Status for ny tilflytter-film v. Pernille Bjarup (Dan formidler på vegne af Pernille)  
[Ny tilflytter-film er bestilt, og bliver arrangeret til forår / sommer i 2024.](#)
- b. Booking af Forsamlingshuset, til Nytårskur d. 14/1 og GF d. 4/2, er det gjort? v. Christina. [Det er booket.](#)
- c. Status for Fællesspisning for unge 12 - 17 år v. Christina  
[Det gik rigtig godt, der kom 9 unge og det var rigtig hyggeligt. De unge kom med mange forskellige forslag til aktiviteter, som Christina vil tage op både i Lokalrådet og Forsamlingshuset. Christina fik også sendt indlæg til Lokalbladet, og der kommer også indlæg i LokalNyt.](#)
- d. Status fra Byrådsmøde med Økonomi udvalget og Landsbyforum v. Dan  
[Dan deltog som repræsentant for Vigersted Lokalråd, og gjorde blandt andet opmærksom på, at Vigersted er meget interesseret i etableringen af en lokalt energi-fællesskab, men at der er et stort behov for kompetent Ingeniør hjælp, for at gøre muligheder og økonomi mere konkret, for ellers bliver det ikke til noget, da det er ALT for stor en opgave for lokale ildsjæle.](#)

[Landsbyforum gjorde også opmærksom på de nye krav fra administrationen hos Kommunen, omkring Temaudviklingspuljen. Tanken omkring denne pulje, er ellers at man hurtigt kan ansøge og få bevilget penge til forskellige aktiviteter i landsby områderne. Mange Lokalråd har ikke særlig mange penge på deres foreningskonto, men der bliver først overført penge, EFTER arrangementet er afholdt OG at der er indsendt regnskab på alt hvad der er forbrugt.](#)

[Det betyder at private borgere ofte kan komme til, at skulle have et udlæg i længere tid, inden at de får det godtgjort.](#)

[Denne procedure ønsker Landsbyforum at få ændret så det bliver som før.](#)

[Derudover blev der fremlagt 2 fokuspunkter fra Landsbyforums side.](#)

[Det ene omhandlede offentlig trafik for unge og gamle, mobilitet generelt. Ift. bustrafik. Et emne som Økonomi udvalget også har fokus på, og forsøger med](#)

forskellige tiltag. Kommunen vil meget gerne drøfte dette videre med Landsbyforum omkring dette.

Det andet fokuspunkt omhandlede aktiviteter for unge i landsby og landområderne.

Flere unge keder sig, og det resulterer i højere grad i hærværk og stofmisbrug.

Dan påpegede derudover, at der en gang har været en ungdomsklub i Vigersted, i samarbejde med skolen og SSP, men det er der ikke længere.

Dan gjorde opmærksom på flere problemstillinger, og at der er et stort behov, for et langt større fokus på dette område.

e. Hundeområde - Aftale om Græsslåning v. Tomas

Tomas oplyste i en mail, at FGU står for at slå græsset i hundeområdet og har gjort det længe.

Hvis vi skal bekæmpe problemerne med græs-agn, så kræver det formentlig, at man slår hele området, og ikke bare stierne som i dag.

Men hvis Lokalrådet ønsker dette, så vil det jo gå ud over de blomster som er plantet i området, såfremt de er flerårige.

Tomas vil gerne beholde blomsterne og lade hundeejere checke deres hunde, og sammenligner med, at når man har været i skoven, så checker man vel også sin hund for flåter?

Ovenstående blev drøftet til bestyrelsesmødet. Det er et problem med de græs-agn, som bør bekæmpes. Er der flerårige blomster, så kan der jo plantes på ny, så det bliver fint igen. Så lad os få det slået til foråret, og så kan der måske spredes noget vild med vilje.

Tomas oplyste, at hvis vi ønsker det, så vil FGU gerne hjælpe mere i Vigersted end de gør i dag.

Kontaktpersonen hos FGU, spurgte om vi ønskede klipning af den bøgehæk som de var med til at plante, og evt. græsslåning i Bymidten.

Dette blev drøftet iblandt bestyrelsen. På nuværende tidspunkt er bøgehækken ikke klar til at skulle klippes til. Der kunne dog godt være et ønske, om at få klippet græsset tættere på søen end nu, men det kræver formentlig en drøftelse om samarbejde, mellem FGU og Vej og Park hos Ringsted Kommune.

Derudover er der et stort ønske fra Lokalrådet, om at få luget gevaldig meget ud omkring Snebærbuskene, som næsten ikke kan ses for bare ukrudt og højt græs, og rundt om andre beplantninger.

f. Byporte og trafikmæssige foranstaltninger v. Dan

I forhold til Byportene, blev der i første omgang fremsendt det forslag med flest stemmer, nr. 3, med Blomsterkasse fornedet.

Der er flere trafikmæssige forhold, der gør at løsninger med Blomsterkasser, ikke vil komme på tale.

Der arbejdes istedet videre med forslag nr. 1.

Dan følger det videre arbejde med Kommunen.

g. Mere lys på offentlige veje i Vigersted v. Dan

Dan har fulgt op omkring, om de nærliggende Beboere på hjørnet ved Humleorevej, om ville føle sig generet af mere lys nær dem. Det mente de ikke var noget problem overhovedet.

- Dan spørger løbende, og følger det videre arbejde med Kommunen.
- h. Græsarmring udfor Kirken v. Dan  
Dan oplyste, at han havde fulgt op på med Kommunen, om etablering af græsarmring udfor Kirken, eventuelt kunne blive etableret ifm. de øvrige arbejder der snart vil pågå.  
Dan udarbejde i den forbindelse en skitse over det område, som der ønskes belagt med græsarmring, og fremsendt det til Kommunen.  
Dan spørger løbende, og følger det videre arbejde med Kommunen.
- i. Legeplads Ved Bymidten opdatering fra Ulf R. om kommunens vedligeholdelsespligt - ULF R.  
Ulf er ikke kommet videre med det, men skal nok følge op, og få skaffet mere sand til sandkassen.  
I den forbindelse blev der drøftet muligheder, for at etablere mere til legepladsen. Ulf og Chrstina vil tage kontakt til Kommunen, dels for mere sand, men også at få afklaret hvem der ejer legepladsen, og dermed står for forsikringen.  
Status for erstatning af døde hækplanter v. Ulf R  
Ulf er desværre kommet lidt sent igang, da han har fundet ud af, at det faktisk allerede er i September måned, at man bør plante disse.  
Der følges op på at få genplantet senere, da det nu vurderes at være for sent.
- j. Opbevaring af Lokalrådets ejendele - v. Marianne  
Anders oplyste på vegne af Marianne, at vi gerne må rykke rundt på nogle af tingene, så de store bænke der pt. står i Sprøjtehuset, bliver rykket op til Fyrrummet, og gas grillene flyttes tilbage i Sprøjtehuset.  
Senere hen kan det være, at vi får lov til at flytte flere ting op på lageret / depotet ved Præstegården.  
Anders sørger for flytningen, og blev opfordret til at hidkalde hjælp når det passede ind.

## 6. Aktivitetsudvalget

- a. Bod til julemarked d. 26/11 ml. Kl. 14-17 v. Christina.  
Lokalrådet skal selvfølgelig være præsenteret til Julemarked. Ulf R og Dan vil stå der.
- b. Planlægning af Nytårskur d. 14/1 - Er der noget vi skal have forberedt eller bestilt i god tid?  
Camilla har udarbejdet en liste med dem som man gerne vil have med, og sender mail ud til dem.  
Det påtænkes at være i mere god tid denne gang, i forhold til indkøb.  
Lokalrådet skal selvfølgelig også komme med et lille oplæg, omkring hvad vi foretager os her i Vigersted Lokalråd. Dan blev opfordret til at stå for dette oplæg, MEN det skulle gøres kort !

## 7. Fælles kalender for begivenheder v. Dan

Den fælles kalender som erstattede den gamle, har desværre nogle mangler. Der er nu fundet en anden løsning, hvor aktiviteter skal oprettes som begivenheder, på Facebook gruppen for Vigersted.  
Begivenheder som Lokalrådets profil opretter, kommer automatisk over på hjemmesiden [www.vigersted.net](http://www.vigersted.net) via en såkaldt API, og ligger sig under fanen "Begivenheder". Der arbejdes pt. lidt på, om man kan lave et direkte link til denne fane, så det bliver lidt nemmere at finde allerede fra forsiden.  
Flere lokale foreninger er nu blevet opfordret, til også at oprette deres aktiviteter som begivenheder i Vigersted gruppen.

Det smarte er så, at når Lokalrådets profil så går ind, og trykker "Interesseret" på disse begivenheder, så dukker disse også op på hjemmesiden, og bliver sorteret efter tid og dato.

Pt. har Facebook dog ændret lidt på deres bagvedliggende opsætning, der gør at billeder ikke kommer automatisk med over, så de skal tilføjes manuelt på hjemmesiden. Det forventes dog, at dette snart vil blive løst, så billeder også kommer med over helt automatisk.

#### **8. Bymidten:**

- a. Planlægningsudvalg for ny beplantning

Flemming har kontakt til en Have-arkitekt der kan bistå os.

Anders, Ulf R og Christina (samt formentlig også Pernille Bjarup), vil meget sætte sig sammen, og ligge en plan og et oplæg for beplantningen.

#### **9. QR koder v. Dan**

Lokalrådet er blev oplyst, at de nuværende QR koder, som er placeret rundt omkring i byen, virker pt. Ikke, og det kræver en opdatering. Flere af stolperne har det heller ikke så godt, og bør skiftes i samme forbindelse.

Lokalrådet støtter fuldt ud, at QR koder og stolper skiftes. Dan giver besked og koordinerer en ansøgning m.v.

#### **10. Kasserer**

- a. Er der nyt omkring kontakt til den tidligere Kasserer, i forhold til at få afsluttet regnskabet fra hendes side?

Hverken Flemming eller andre som har forsøgt at kontakte den tidligere Kasserer, har kunnet få kontakt, for at få vedkommende til at afslutte og overdrage regnskabet, på en god og fornuftig måde, men det har ikke været muligt. Flemming må afslutte regnskabet når vi kommer dertil, med det han har.

- b. Adgang til konto v. Flemming.

Christina har forespurgt om adgang til foreningskontoen. Flemming ville gerne høre, hvad der lå bag dette ønske.

Christina kunne blot huske, at der på et tidspunkt var snak om, at hun måske også skulle have adgang.

Kasserer og Formanden er dem som har adgang kontoen, og det er et forhold som også er udstedt af banken. Derudover giver en eventuel indblanding fra flere personer, også anledning til rod i regnskabet, så denne adgang blev afvist.

#### **11. PR**

#### **12. Helhedsplan anno 2023**

- a. Mulige arbejdsområder i nuværende valgperiode:

- i. Cykelsti til Roskildevej

Punktet blev kort drøftet, og den bedste rute vurderes at gå via Snekkerupvej og videre ud til Roskildevej.

- ii. Energi fællesskab

Dan oplyste at løsninger omkring et lokalt energi fællesskab afventer nærmere Ingeniør hjælp, ligesom det var blevet påpeget under Byrådsmødet.

Dan arbejder dog videre med det i Landsbyforum regi.

#### **13. Lokalnyt**

#### **14. Evt.**

- a. Undersøgelse om der er interesse for lokale indkøbsmuligheder i form af en ubemandet container butik.

Punktet blev drøftet, og det blev aftalt at Christina vil lave en meningsmåling i Vigersted gruppen, om der er grundlag for at gå videre med det.

- b. Trafiksikkerhed ifm højresvingsulykker.

Punktet blev drøftet.

Det blev aftalt at slette punktet for nu, da Flemming ikke har mulighed for at udføre en evt. undervisning lige pt.

Til info har man også drøftet i gruppen for Kildemarkedet, at det var noget man også kunne tage med der som en aktivitet.

- c. Anders oplyste, at Kirken ønsker, at Kildemarkedet fremadrettet bliver planlagt til d. 2 eller 3. Søndag i September, for at det bedre passede sammen, med en anden begivenhed i Kværkeby. Det blev aftalt at vælge d. 15/9-2024.